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do 30. června
VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ MILOŠE BUDÍKA
Výstava černobílých fotografií významného 
brněnského mezinárodně ceněného fotografa.
Stará radnice, otevřeno po, st, pá 10 - 17 h, 
ne 14 - 17 h

neděle 30. 6., neděle 14. 7., středa 24. 7., 
neděle 4. 8. a středa 28. 8.
LETNÍ KINA V ZAHRADĚ ZA ZÁLOŽNOU
I letos se můžete těšit na letní projekce Biografu 
Láska. Vybírat filmy můžete v anketě na 
www.rousinov.cz.
zahrada za Záložnou, začátky v červnu  
a v červenci ve 21:15 h, srpen bude upřesněn

sobota 20. července
KROJOVANÉ HODY V KROUŽKU
K tanci i poslechu hrají Šohaji.
místní část Kroužek, průvod 13:30 h, 
hodová zábava od 20 h
sobota 10. srpna

KAPELY POD LIPAMI
Druhý ročník akce, na které vystoupí kapely 
Falešná karta, Tranzan, Padlý los, K.R. Banda, 
Touchwood a Jarret.
zahrada za Záložnou od 16 h

neděle 1. září 
ROUSÍNOVSKÉ TRHY
Prodejní stánky, program pro děti, ukázky tech-
niky, hudba, občerstvení. Oblíbená akce pro celé 
rodiny na konci školních prázdnin. 
Sušilovo náměstí 10 h - 17 h

Vážení spoluobčané, 
tak se nám zase blíží léto a s ním i prázdniny  
a nastává chvilka na ohlédnutí, co se od začátku 
letošního roku posunulo kupředu. 
V pátek 31. května 2019, trochu symbolicky, den 
před Mezinárodním dnem dětí, byl slavnostně 
otevřen víceúčelový sportovní areál, který by 
měl sloužit především dětem a mládeži. Je to  
v historii Rousínova poprvé, kdy má město k dis-
pozici areál, kde se dá provozovat především 
atletika na moderním povrchu, kterým je tartan. 
Někteří starší občané, kteří se dříve věnovali at-
letice v atletickém oddílu TJ Tatran, jistě zalito-
vali, že nejsou mladší a nemohou si v plné síle 
splnit svůj dávný sen, proběhnout se po tartanu 
v atletických tretrách. Například přesně takhle 
mluvil pan Zdeněk Julínek, bývalý dlouholetý 
ředitel ZUŠ Rousínov, který aktivně pomáhal při 
organizaci atletických přeborů školy, které se 
odehrály jako součást slavnostního otevření.
Přeboru školy se zúčastnilo obrovské množství 
žáků, a jak jsem osobně sledoval, většina se vě-
novala mnoha disciplínám s opravdovým zau-
jetím. Takový pohybový mumraj by se jistě líbil  
i Ivoši Krejčířovi, dlouholetému sportovci a učite-
li tělocviku a především celoživotnímu propagá-
torovi atletiky. A já si ještě dobře vzpomínám na 
své školní roky, kdy nás vedl k mnoha sportům.  
I když atletika nebyla můj šálek kávy, tak si  
s láskou vzpomínám na jeho „chlapské“ metody 
motivace. Bohužel se již náš Ivoš tohoto otevření 
důstojného sportovního stánku nedožil. A když 
jsme u těchto smutnějších věci, zmíním se také 
o panu Jiřím Karáskovi, pracovníkovi MěÚ Rou-
sínov, který měl budování areálu na starosti od 
začátku až do konce jako dozor za investora. Bo-
hužel náhle skonal necelý měsíc před jeho ote-
vřením.
Nechme nostalgie a smutku a vraťme se k tomu 
radostnému a pozitivnímu. A to k pohybu dětí 
a mládeže. Neustále se opakuje, že dnešní děti 
jsou pohodlné, nemotorné a tráví všechen svůj 
čas u počítače, televize či mobilu. Přebory školy 
mě naplnily nadějí, že tomu tak úplně není a jsem 
přesvědčen, že zlepšené sportovní podmínky 

pomohou k tomu, aby si děti pod dohledem tě-
locvikářů vedených Martinem Havlíčkem, našly 
svůj vztah ke sportu a pohybu. A přejme si, aby 
jim tento zájem vydržel celý život a rozvíjely ho 
v různých sportovních organizacích či individu-
álně.
Současně ve stejný den a víceméně ve stejnou 
dobu otevírala tělovýchovná jednota Tatran zre-
konstruované a rozšířené tenisové a volejbalové 
kurty. Opět je to poprvé v historii, kdy se Rou-
sínov dočkal tenisových a volejbalových kurtů 
se špičkovým antukovým povrchem. A bylo by 
dobré Tatranu poděkovat, že se nebál nemalé in-
vestice a vzal rekonstrukci z gruntu. Nejlépe jim 
můžeme poděkovat tak, že tyto kurty budeme co 
nejvíce využívat a vyzkoušíme si nelehké sporty 
– tenis a volejbal. 
Další dlouhodobá záležitost, která se pohnu-
la kupředu, je omezení nákladní tranzitní do-
pravy přes Rousínov. Tato doprava je problém, 
který Rousínov a především náměstí a ulice na 
průtahu Rousínovem značně a dlouho trápí. Po 
dvou letech příprav, urgování a byrokratické 
mašinerie povolování, se Správě a údržbě silnic 
Jihomoravského kraje podařilo tuto záležitost 
dotáhnout do konce. Jsou již osazeny zákazové 
dopravní značky na silnici i dálnici. A pokud jsou 
mé informace správné, od 1. července 2019 by 
mělo toto omezení vstoupit v platnost a vytěsnit 
tranzitní nákladní dopravu na trase od Slatiny po 
Drysice.  
Neočekávejme hned výsledek, že razantně uby-
de projíždějících kamionů. Ale doufejme, že po 
nějakém čase, až bude Policie ČR a i Městská 
policie Rousínov zákaz kontrolovat a popřípadě 
i pokutovat, se to rozkřikne mezi kamionisty a ti 
budou ke svým cestám využívat především dál-
nici.
Máme krásné letní počasí, které láká k pobytu  
v přírodě a na vzduchu. Město se postupně sna-
ží budovat prostory, kde se občané mohou tě-
šit z venkovního pobytu. Ať se již jedná o různá 
dětská či sportovní hřiště či postupně vznikající 
park „Hrubé kusy“ pod autobusovým nádražím. 
Vybudovaly se lavičky, odpočívadla a skutečně 

se začaly využívat. A to přináší jeden rozčilující 
nešvar. Ačkoliv jsou tato místa vybavena odpad- 
kovými koši v dostupné vzdálenosti, je okolí 
těchto laviček či odpočívadel neustále obklope-
no odhozenými odpadky. Podle složení těchto 
odpadků se dá usoudit, že většina vzniká od dětí 
a mládeže.
Chci na Vás občané apelovat, nechoďme neteč-
ně okolo tohoto nešvaru a pokoušejme se děti  
a mládež upozorňovat a vychovávat.  Já vím, 
že je to otravné někoho peskovat a dočkat se  
v lepším případě jenom odpovědí typu, já jsem to 
neodhodil. A v horším případě i ostřejších diskuzí 

či urážek. Městské služby, které mají na starosti 
úklid a pořádek ve městě, jsou zde především na 
vyvážení odpadkových košů a ne na sbírání PET 
lahví, obalů a igeliťáků v širém okolí. Opravdu ne-
mohou stíhat uklízet po neukázněných jedincích 
každý den.

Na závěr Vám chci popřát krásnou letní náladu. 
Užijte si léta, prázdnin a dovolených.

Ing. Jiří Lukášek
starosta města  

NENECHTE SI UJÍT
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NOVÝ SPORTOVNÍ AREÁL OTEVřEN

V pátek 31. května 2019 proběhlo slavností ote-
vření „Víceúčelového sportovního areálu Rousí-
nov“. 
Od ranních  hodin probíhaly atletické závody 
žáků základní školy, na které v 15 hodin navá- 
zalo slavnostní otevření za účasti zástup-
ců města Rousínova, zhotovitele stavby firmy  
EUROVIA CS, a.s., dodavatele sportovních povr-
chů firmy JM DEMICARR, s.r.o., České unie sportu 
a TJ TATRAN Rousínov, z.s.

Počasí nám přálo, děti si mohly vyzkoušet jed-
notlivé sportovní plochy, běžeckou dráhu, hřiš-
tě pro kopanou s umělou trávou, skok do dálky, 
skok do výšky, vrh koulí, hřiště pro volejbal, no-
hejbal a koše pro basketbal. Součástí areálu je  
i mobilní tribuna a typizované kontejnery slouží-
cí jako sklad, šatny a sociální zařízení.  

Odbor VŽP
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V ROUSÍNOVĚ NOVĚ VZNIKAJÍ LOUKY PRO MOTÝLY A OPYLOVAčE

Od letošního roku se na několika lokalitách  
v Rousínově snažíme postupně přetvořit někte- 
ré intenzivně sekané plochy na přírodě blízké 
louky, které by poskytovaly životní prostředí bez-
obratlým živočichům, zejména motýlům a opylo-
vačům. 
Hmyz je jedním ze základních složek přírody  
a jeho soustavné ubývání je varovným signálem 
jejího stavu. Na základě mapování přírodních bio-
topů, které proběhlo v rámci Natury 2000, bylo 
zjištěno, že kromě 18 druhů motýlů zmizelo bě-
hem posledních desetiletí z území našeho státu 
odhadem také dva až tři tisíce druhů dalšího hmy-
zu. 
Původní květnaté louky s mnoha druhy kvetou-
cích rostlin se ve městech postupně změnily  
v čistě travnaté, intenzivně hnojené a několikrát 
za rok sečené zelené pouště neposkytující ani 
ochranu, ani obživu drobným živočichům. V níz-

kém trávníčku nemůže žít hmyz, natož jiná zví-
řata a bez živočichů by dlouhodobě na planetě 
nemohl přežít ani člověk.
V Rousínově jsme vytipovali několik ploch, kde 
chceme pomoci přírodě k regeneraci. Jedná se  
o plochu za autobusovým nádražím, v sídlišti, 
na hřbitově a v Čechyni. Tyto plochy jsme neza-
pomněli posekat, naopak o ně pečujeme více než  
o jiné. Stáváte se zde svědky přeměny téměř ste-
rilního trávníku v bohaté luční společenstvo, které 
bude poskytovat úkryt pro hmyz, pastvu pro vče-
ly a motýly a vnímavého člověka povznese, poučí  
a dovolí mu účastnit se na záchraně tolik poško-
zené přírody.
Mějme proto trpělivost a dovolme těmto lučním 
společenstvům se rozvinout, zachraňujeme tím  
i sami sebe.

Městské služby Rousínov, p.o.

JARNÍ SLAVNOST CIBULOVIN V ROUSÍNOVĚ

Navázání spolupráce s holandskou firmou Verver 
Export a podzimní vysázení 55 000 cibulí v Rou-
sínově vyvrcholilo 30. dubna 2019 Jarní slavnos-
tí cibulovin, které firma Verver Export se svými 
partnery – firmami Floravil, Terracottem a slo-
venským zástupcem Vladimírem Oravcem po-
řádala v kulturním domě Záložna v Rousínově. 
Na akci přijeli zástupci měst z Moravy i z Čech, 
projektanti zeleně, novináři. Jarní slavnost cibu-
lovin pořádá firma Verver Export každým rokem 
v některých evropských městech a slouží jako 
prezentace výsadeb cibulovin, setkání odborné 
veřejnosti i jako inspirace pro ostatní města. Rou-
sínov se svými 5,5 tisíci obyvateli se tak stal jedi-
nečným příkladem pro menší města, kde strojové 
výsadby cibulovin teprve zvažují.
Úvodní přivítání pronesl pan starosta Ing. Jiří  
Lukášek. Průvodkyní v terénu i hlavní přednášející 
byla charismatická paní Miek Stap z firmy Verver 
Export. Velké poděkování patří také panu Martinu 
Vodákovi z firmy Terracottem za pomoc při orga-
nizování výsadeb, Jarní slavnosti a tlumočení. 
Účastníci si mohli prohlédnout záhon tradičních 
velkokvětých tulipánů na ulici Skálové, směsi nar-

cisů na Loukách, na autobusovém nádraží a v par-
ku u střediska, výsadbu cibulovin ve společném 
záhoně s trvalkami podél hlavní cesty v parku  
u střediska, směs cibulovin s podsevem kvetou-
cí louky na ulici Tománkové a obdivovali na přání 
namíchanou směs Tricolora kolem nově vysazené 
lípy k 100. výročí republiky. Zajímavým zpestře-
ním byla i směs botanických tulipánů a drobných 
cibulovin v ostrůvku před D-CHB, kterou Rousínov 
dostal darem. Navzdory dešťovým přeháňkám 
proběhlo i strojové sázení lilií s podsevem kve-
toucí louky do záhonu vedle tělocvičny mezi za-
hradou Záložny a ulicí Tyršova – to byl rovněž dar 
firmy Verver Export. Krokusový potok v Kroužku  
a výsadba v parčíku ve Slavíkovicích koncem dub-
na již odkvetly a prezentovaly se pouze na foto-
grafiích.
Během celé akce panovala přátelská atmosféra, 
návštěvníci oceňovali příjemné zázemí Záložny, 
péči o zeleň ve městě a výsadbou cibulovin jsme 
se pro mnohé stali skutečnou inspirací.

Městské služby Rousínov, p.o.
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V květnu oslavila krásné devadesáté narozeniny 
paní Libuše Krejčířová. Je to velmi příjemná a stále 
vitální paní, která se zajímá o veškeré dění. Sledu-
je televizi, čte časopisy a pěstuje krásné orchideje. 
Do Rousínova se přistěhovala s manželem a dvě-
ma dcerami v roce 1976. Celý život pracovala jako 
prodavačka, a současně to byla i její záliba. Až do 
důchodového věku vedla kantýnu v ÚP závodech.
Vzpomíná i na svého již zemřelého manžela, který 
byl rousínovským rodákem. Když mu bylo 6 let, 
přišli k nim domů pro jeho tatínka němečtí vojáci. 
Tatínek byl vězněn v koncentračním táboře v pol-
ském Wohlau a v roce 1942 byl umučen. Pohřben 
je v Polsku ve společném hrobě. Podle pana Krej-
číře je pojmenována ulice u koupaliště v Rousí-
novci, odkud pocházel. 
Paní Krejčířové přejeme i nadále pevné zdraví, 
elán a optimismus jako doposud.

Další rousínovští jubilanti, kterým popřály člen-
ky SPOZ a dali nám souhlas se zveřejněním:

Vlasta Tesařová z Rousínova oslavila v květnu 
krásné 94. narozeniny, pan Bořivoj Reich z Kroužku 
a paní Marie Franková z Rousínova oslavili v dub-
nu krásné 93. narozeniny, v měsíci květnu oslavil 
své 90. jubileum pan Vítězslav Kleiber z Rousínova  
a také oslavili své 85. narozeniny pan Zdeněk  
Mičík a Václav Čížek. Dalším jubilantem, který 
oslavil osmdesáté narozeniny, je pan Jiří Benda ze 
Slavíkovic. Svých 75 let oslavili také paní Ludmila 
Vránová z Královopolských Vážan, pan Jiří Finstrle 
z Rousínova a Jana Božeková z Rousínova. Všem 
jubilantům srdečně blahopřejeme, přejeme hlavně 
pevné zdraví, pohodu a vitalitu do dalších let.

Odbor VV

ŽIVOTNÍ VÝROčÍ

INFORMACE O OPRAVĚ KOMUNIKACE NA ULICI HABROVANSKÁ 
OD KřIŽOVATKY „U KINA“ PO ŽELEZNIčNÍ MOST

Správa a údržba silnic Jihomoravského kraje, 
v jejímž majetku je mimo jiné i komunikace do 
Habrovan, plánuje opravit svrchní vrstvu vozov-
ky v úseku od „kina“ po železniční most na ulici 
Habrovanská. Původní termín zahájení opravy – 
od 27. 5. 2019 – se podařilo vedení města oddálit 
až na dobu letních prázdnin. Frézování vozovky  
a nutné omezení dopravy v lokalitě kolem zá-
kladní školy na ul. Habrovanské by způsobilo 
velké zmatky a komplikace v ranní dopravní 
špičce. Správa a údržba silnic Jihomoravského 
kraje akceptovala nově navržený termín a vedení 
města tak může občanům oznámit, že výše jme-
novaná stavební akce se uskuteční v termínu od 
1. 7. do 14. 7. 2019.
Harmonogram opravy:
Frézování: 1. 7. 2019 – 7. 7. 2019 
Pokládka obrusné vrstvy: 8. 7. 2019 – 14. 7. 2019
Zodpovědná osoba za stavbu: 
Ivo Hřibňák, vedoucí obchodního úseku, 
tel.: +420 736 480 535
e-mail: hribnak@sus.uh.cz

Po dobu probíhání stavebních prací bude stavba 
označena přechodným dopravním značením.
Frézování bude probíhat za provozu, s doprav-
ním omezením – tedy snížení max. povolené 
rychlosti na 30 km/h. V případě potřeb může 
stavba kyvadlově řídit dopravu. Toto dopravní 
značení bude osazeno i po dokončení frézování 
povrchu.
Při pracích pokládky bude dopravní značení pro-
vedeno dle postupu stavebních prací vždy tak, 
aby byly ulice V sídlišti, Nad Školou, Potoční,  
U Mlýna, Polní přístupné jak pěšky, tak auto-
mobilem. Silnice vedoucí z obce Habrovany do 
Rousínova bude jednosměrně uzavřena, a to ve 
směru od Habrovan. Objízdná trasa povede přes 
Královopolské Vážany, délka objízdné trasy bude 
3,4 km.

Ing. Dušan Pekařík
vedoucí odboru VŽP

ZAVLAŽOVACÍ VAKY

Horké klima a nedostatek srážek nás při péči  
o zeleň a zejména o nově vysázené stromy při-
mělo k využívání nových technologií. Městské 
služby letos pořídily zavlažovací vaky Treegator, 
které se používají k zefektivnění zálivky mladých 
stromů. Jedná se o opakovatelně použitelné 
plastové vaky, které se upnou kolem stromku, za 
3 minuty se naplní 57 litry vody a ta pomalu až 
9 hodin vytéká a zavlažuje strom. Tím se ušetří 
čas, resp. náklady a samotné zalití je kvalitnější 
než přímo z hadice, kdy část vody odteče mimo 
kořenový bal.
Věříme, že se tímto budeme moct připojit k těm 
městům, kde vaky již používají, nikdo je nepoško-
zuje a všichni se radují z mladých svěžích stro-

mů. Žádáme proto občany, aby vaky nepřemís- 
ťovali a neničili. Děkujeme za pochopení.

Městské služby Rousínov, p.o.
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MAMINKY, BABIčKY, VÍTEJTE… PLAVECKÁ OLYMPIÁDA PRO DĚTI Z MŠ

Jaro, toto nádherné roční období, přichází se 
svou pestrostí barev, sluncem a jarními zázraky, 
které se v přírodě dějí. S dětmi prožíváme tento 
čas a seznamujeme je se zvyky, obyčeji, pranos-
tikami a svátky. 
Poslední dubnový den si děti užily čarodějnické 
hrátky. Sice nám počasí nepřálo a museli jsme 
čarovat, tančit, vařit lektvary, jíst račí polévku  
a hledat pavouky v budově, ale dětem to neva-
dilo a den si užily. Všichni přišli v čarodějnickém 
oblečení, což dodalo tu správnou atmosféru. 
Pak už jsme se začali připravovat na svátek, 
který prožívají nejen děti, ale i jejich blízcí, a tím 
je Den matek. Ten má v naší zemi dlouhou tra-
dici, začal se slavit po roce 1923 zásluhou Alice 
Masarykové, ale znovu až po roce 1989 se ten-
to svátek stal velice rozšířeným a oblíbeným.  
V tomto období připravujeme s dětmi pro ma-
minky a babičky krátký program, který je slo-
žen hlavně z veršů a písní o mamince, doplně-
ný tanečky nebo dramatizacemi pohádek. Děti 
se na tento den velice těší a snaží se co nejlépe 
předvést vše, co se naučily a předat mamince  
i malý dárek, který samy vyrobily. Tímto nenásil-

ným způsobem se snažíme rozvíjet a upevňovat 
vztahy k celé rodině. Využíváme k tomu různých 
literárních textů, tematických pracovních lis-
tů, hudebních, výtvarných i pohybových aktivit.  
I náš školní pěvecký sbor Puntík se každoročně 
podílí na programu u příležitosti květnového se-
tkání seniorů ve městě, protože jak víme, i babič-
ka je maminka.

učitelky 9. třídy 
MŠ Rousínov

V pátek 31. května 2019 se děti z rousínovské ma-
teřské školy zúčastnily 7. ročníku plavecké olym-
piády ve vyškovském bazénu, kde přes velkou 
účast a konkurenci vybojovaly krásné  8. místo.
Mezi jednotlivými soutěžemi měly děti možnost 
využít připravené atrakce a pomůcky.
Děti na závěr obdržely medaile, diplom a věcné 
ceny.

Velké poděkováni patří Plavecké škole A. Konko- 
lové a ostatním organizátorům za přípravu sou-
těže. 

I. Kolaříková, D. Škvařilová, 
učitelky MŠ Rousínov

PřERUŠENÍ PROVOZU MATEřSKÉ ŠKOLY BĚHEM LETNÍCH PRÁZDNIN

Se souhlasem zřizovatele bude provoz mateřské školy během letních prázdnin přerušen 
na dobu od 22. července do 9. srpna 2019. 

Mimo uvedenou dobu se v letních měsících provozní doba školy nemění.

vedení MŠ Rousínov



ŠKOLYstrana 12 strana 13ŠKOLY

DRUHÉ POLOLETÍ V ZUŠCE 

Druhé pololetí se v naší škole neslo ve znamení 
plánovaných i neplánovaných akcí. 
Výtvarný obor v dubnu představil svoje absol-
venty již čtvrtou samostatnou Absolventskou 
výstavou na Staré radnici. O několik dnů poz-
ději jsme odvezli výtvarné práce našich žáků do 
maďarského Halászteleku, kde jsme slavnostní 
vernisáží zahájili již třetí společnou česko-ma-
ďarskou výstavu v galerii partnerské školy. Jejím 
tématem byly „Národní tradice a zvyky“.
Celá kolekce se na konci dubna představila sa-
mozřejmě i obyvatelům Rousínova, a to v prosto-
rách nejreprezentativnější rousínovské galerie 
na Staré radnici. Při vernisáži byli přítomni ma-
ďarští kolegové v čele s ředitelem uměleckého 
oboru Ákosem Tóthem a nechyběli ani zástupci 
vedení města Rousínova. Slavnostní atmosfé-
ru zvýraznilo premiérové vystoupení souboru 
naší ZUŠ s názvem KOV. Na konci školního roku 
se naši mladí výtvarníci ze všech ročníků pre-
zentovali ještě další pozoruhodnou výstavou 
nazvanou „Tvorbě dveře dokořán“. Její vernisáží 
jsme opět podpořili krásný a smysluplný celore-
publikový projekt ZUŠ Open, jehož patronkou je 
světoznámá pěvkyně Magdalena Kožená. Práce 
žáků výtvarného oboru se kromě zmiňovaných 
výstav letos uplatnily také trošku jinak. Žáci ze 
dvou ročníků, které vyučuje Mgr. Veronika Ján-
ská, vytvořili sérii obrázků pro předčasně naro-
zené děti a jejich maminky. Tato díla nyní putují 
prostřednictvím doc. PhDr. Ilony Bytešníkové, 
Ph.D. z Masarykovy univerzity do neonatologic-
kých oddělení a na nejrůznější konference zabý-
vající se touto problematikou.
Ani taneční obor nezůstal se svými četnými 
aktivitami pozadu. Zpestřil už tradičně svými 
předtančeními v průběhu zimního a předjarní-
ho období několik plesů v širším rousínovském 
regionu. V květnu se uskutečnila dvě závěrečná 
celovečerní vystoupení v sále Záložny, kde se sa-
mozřejmě představily také letošní absolventky - 
tentokrát i s nápaditým finálním překvapením. 
Primabalerínou programu, která se představila 

i v sólovém čísle na špičkách, byla absolventka 
II. cyklu Michaela Holoubková, která nejenže celý 
školní rok dojížděla z 60 km vzdáleného bydliště, 
ale dokázala absolvovat kvalitním a muzikálním 
výkonem několik dnů předtím i II. cyklus ve hře 
na zobcové flétny. V červnu se naše tanečnice 
představily, jako každoročně, na festivalu Suši-
lův Rousínov. 
Hudební obor měl letos historicky rekordní počet 
absolventů. Patnáct žáků se představilo ve třech 
absolventských koncertech. Jeden z absolventů 
prvního stupně - Tomáš Nguyen - absolvoval na 
jednom koncertu dokonce současně ve hře na 
zobcovou flétnu a v sólovém zpěvu, a to s velmi 
náročným a obsáhlým repertoárem. Nezapo-
mněli jsme pochopitelně ani na maminky a vel-
mi rádi jsme jim i letos připravili Koncert ke Dni 
matek.
Jako ředitelku mě velmi těší, že si kvalit hudeb-
ního oboru naší školy váží i ve Vyškově a podílí-
me se pravidelně i na kulturním a společenském 
dění našeho okresního města. Spolupráce s ob-
lastním spolkem Českého červeného kříže je již 
letitá a o naší účasti na vernisáži výstavy nazva-
né „100 let Českého červeného kříže“ jsem se ve 
Zpravodaji již zmiňovala. Další mimořádnou akcí, 
o kterou jsme byli požádáni společností MAS 
Vyškovsko, byla hudební složka slavnostního 
předávání ocenění pro mateřské školy, které se 
zúčastnily soutěže, pořádané firmou HESTEGO  
a nesoucí název „Plechový svět očima dětí“.  
V příjemném konferenčním sále této firmy za  
přítomnosti statutární ředitelky Ing. Moniky 
Šimánkové, Ph.D. se představili naši Komorní 
vokalisté (KOV) a flétnový soubor. Jejich vy-
stoupení všechny přítomné hosty velmi zaujalo  
a dostali jsme pozvání i na podzimní vyhlašování 
soutěže - tentokrát pro základní školy.
Závěr školního roku patřil také již čtvrtému slav-
nostnímu setkání se všemi absolventy s názvem 
Absolventská inaugurace, při němž jim byl pře-
dán pamětní list naší školy a dárek od Rodičov-
ského klubu přátel. Slavnostní atmosféru letos 

umocnilo překvapení pro absolventy, kdy jim 
profesionální čtyřruční klavírní hrou poblaho-
přály i pedagožky naší školy MgA. Maya Okamo-
to a Štěpánka Puchelová.
Naše základní umělecká škola, která je svojí ka-
pacitou nejmenší v okrese Vyškov, opět uskuteč-
nila velké množství různorodých veřejných akcí, 
a proto ji nelze vnímat jinak, než jako dominantní 
aktérku rousínovského kulturního života.  S kon-
čícím školním rokem bych proto ráda poděkova-

la všem pedagogům za jejich obětavou práci. Jak 
jim, tak i žákům a jejich rodičům chci popřát krás-
ně prožité léto, spoustu hezkých zážitků z cest 
nebo ze společných chvil strávených s těmi, jež 
máme rádi. Budu se těšit na setkání při zahájení 
školního roku 2019/2020. 

Hana Jánská 
ředitelka ZUŠ F. Sušila

foto M. Vymětalová, H. Jánská
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V sobotu 11. května 2019 uspořádal Spolek Víto-
vický rybník  veřejné rybářské závody pro děti do 
15 let. Ve dvou kategoriích do 10 let a nad 10 let 
se posuzoval největší úlovek (délka v cm)  a nej-
vyšší počet ulovených ryb (součet všech délek). 
Hojnou účast malých rybářů, jejich rodinných 
příslušníků a ostatních návštěvníků nenarušil 
ani krátký déšť, všichni trpělivě sledovali své 
udice. Pohodové odpoledne proložené tekutým 
mokem, občerstvením z udírny a smaženým 
cejnem bylo završeno vyhodnocením závodu. 
Největší ryby  - kapry v délce 53 cm - ulovili Lu-
káš Doležel a Matěj Kučera. V kategorii do 10 let  

zvítězila délkou úlovků 121 cm  Saskie Sokolová  
a v kategorii nad 10 let triumfoval Bonifác Rožtek  
s úlovky v součtu dlouhými jako 1 celý rok - 365 cm. 
Pro všechny malé závodníky bylo připraveno ob-
čerstvení  a za svoji trpělivost a snahu obdrželi  
odměnu i ti, kteří se neumístili na špici. Děkuje-
me všem sponzorům včetně Města Rousínov. Za 
pěkný den a společenské živo u rybníka děkuje-
me také všem organizátorům - obzvláště Vláďo-
vi Olšanskému a Milanovi Kužnarovi. 

text a foto
Hana Richterová

Je tomu již 44 let, co mladí nadšenci Jiří 
Lukášek, Vítězslav Buzek, Zdeněk Jelínek 
a Jaromír Flössler založili oddíl stolního 
tenisu. Od roku 1975 prošla tímto oddílem 
více než stovka hráčů. V některých sezo-
nách jsme měli až 5 družstev dospělých 
a 3 družstva žáků. Nyní máme 4 družstva 
dospělých a A mužstvo postoupilo do 
krajské soutěže. Z tohoto důvodu hledá-
me od září letošního roku nové posily.

text a foto
Jaromír Flössler

čARODĚJNICE NA SOKOLÁKU VE VÍTOVICÍCH RYBÁřSKÉ ZÁVODY VE VÍTOVICÍCH

TJ SOKOL ROUSÍNOVEC

Zlá čarodějnice opět škodila ve Vítovicích a ze 
spíží kradla lidem mouku. Právě moučné stopy 
dovedly děti až k radostnému dopadení nosaté 
pachatelky  v úkrytu pod lesem. Odtud ji malí ča-
rodějové společnými silami dopravili na hřiště 
Sokolák, kde byl vyřčen její ortel.  Než baba sho-
řela na hranici, děti si zasoutěžily v rychloletu na 
koštěti a vytvořily výrobky dle vlastního výběru. 
Zájem byl také o ochutnávku dobrot z čertovy 

poťouchlé kuchyně a malování na obličej.  Počasí 
se vydařilo a o zábavu nebyla nouze.  Oblíbenou 
akci již po šesté zorganizovala TJ Sokol Vítovice. 
Za přípravu Sokoláku děkujeme Karlu Šubertovi 
a za program zejména paní Szeroiszkové a Do-
leželové.

text a foto 
Hana Richterová

Zleva: Milan Orlowski, Jaromír Flössler a Jindřich Panský
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Devět děvčat z jezdeckého oddílu Ranč Vítovice 
si za své první závody v zahraničí vybralo závody 
Evropského poháru - slovenskou Recu (Senec). 
Na Lucky Ranči závodily v disciplínách Extreme 
Trail a rychlý Working Trail. Domů si přivezly po-
háry, kokardy a medaile za tři první, tři druhá, tři 
třetí, dvě čtvrtá a dvě pátá místa. Nejúspěšnější 

závodnice byly Nikola Klementová z Letonic a Ka- 
teřina Polednová z Rousínova. 
Na další zahraniční závody se těší v září do ra-
kouského Sommereinu.

Klára Suchá

Řemeslný den v Rousínově, který se uskutečnil 
7. května 2019 v zahradě za Záložnou, byl finan-
cován z projektu Místní akční plán rozvoje škol-
ství II MAS Vyškovsko, který je spolufinancován  
z Operačního programu Výzkum, vývoj, vzdělává-
ní. Projekt si klade za cíl zlepšení kvality vzdělá-
vání v území, prohloubení a podpoření spolupráce 
všech aktérů ve vzdělávání, společné informová-
ní a plánování vzdělávacích aktivit a sdílení dobré 
praxe ve školách. 
Během celého řemeslného dne se zde vystřídalo 
8 základních a mateřských škol z našeho území 
a své umění předvedli řemeslníci více než 550 
dětem. Ukázky lidových řemesel jako jsou kovář, 
sedlář, košíkář, řezbář, keramička, perníkářka či 
včelařka se dětem velmi líbily. Akce pokračovala 
i v odpoledních hodinách s doprovodným progra-
mem pro širší veřejnost. Za doprovodu flašinetu 
se představila i Muzejní Maringotka se svým lout-
kovým představením.  Celý den se nesl ve velmi 
příjemné atmosféře i díky všem příchozím. Děku-
jeme městu Rousínovu za pomocnou ruku a mož-

nost využití prostor „zahrady“ k realizaci řemesl-
ného dne. Celkovou atmosféru z řemeslného dne 
vystihuje i krátké video, které můžete shlédnout 
na facebookovém profilu projektu MAP II.
Těšíme se na setkání při dalších aktivitách MAP II. 

Mgr. Barbora Mikysková
odborný koordinátor

masvyskovskomap@seznam.cz

VÍTOVIčTÍ ZÁVODILI NA SLOVENSKU

řEMESLNÝ DEN V ROUSÍNOVĚ
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MEZINÁRODNÍ TURNAJ V PARA-BADMINTONU

První květnovou neděli se uskutečnilo, už podru-
hé v Rousínově, mistrovství České republiky v pa-
ra-badmintonu s mezinárodní účastí. Pořádajícím 
oddílem byl už tradičně klub Badminton Sharks 
Brno. Para-badminton je sport pro handikepova-
né badmintonisty různého typu tělesného posti-
žení, jak pro stojící tak vozíčkáře.  Letos byla účast 

oproti loňsku ještě o něco hojnější a to krásných 
27 účastníků. V České republice je tento sport 
pro handikepované teprve v plenkách, o to víc 
nás těší hojná účast. Zajímavostí je, že se turnaje 
zúčastnili reprezentanti para-hokeje, florbalisté  

i basketbalisté. Tito sportovci se badmintonu pra-
videlně nevěnují, ale jsou velmi obratní a rychlí na 
vozíků a některým badmintonistům dali pořádně 
zabrat.   
Jen v krátkosti jak turnaj vlastně probíhal. Po krát-
kém úvodním slovu pana starosty Jiřího Lukáška 
zahájily turnaj důstojně hymnou Adéla Coufalová 
s Evou Kyjovskou, děkujeme! Hned první zápa-
sy napověděly, že úroveň hry se posunula oproti 
loňsku zase o kus dál. Bylo se na co dívat, což po-
tvrdilo i živé vysílání na facebooku. Sledovanost 
vstupů byla překvapivě hodně vysoká. V hale pa-
novala moc fajn atmosféra a fanoušci, kteří přijeli 
převážně z Brna a z Lulče, ji ještě vylepšili.   
Díky patří městu Rousínovu a Českému badminto-
novému svazu za podporu turnaje. Moc si vážím 
pomoci všech dobrovolníků a rozhodčích, kteří 
věnovali svůj čas a pomohli tak posunout para
-badminton zase o kousíček dál. 
Vítězové: vozíčkáři dospělí - Jakub Codi Sikorski 
(Polsko), vozíčkáři junioři: Tomáš Gryc a Natalia 
Grzyb.

Pavla Grycová
Badminton Sharks Brno

Jak se pletou košíky? Co dělá kovář a sedlář? Kdo 
peče perníčky a na co všechno se dá využít med 
od včel? To a mnoho dalšího se dozvěděly děti  
z naší mateřské školy v úterý 7. května v parku za 
Záložnou, kde se konal řemeslný jarmark s díl-
ničkami pro děti.
Děti se zde seznámily s některými starými tra-
dičními řemesly, které v dnešní době působily 
spíše jako z pohádky.
Sedlář ukázal dětem několik druhů materiálů, 
se kterými pracuje a pomohl každému vyrobit 
vlastní koženou medaili, perníkářka předvedla 
dětem zdobení voňavých perníčků, u stanoviště 
s košíkáři mohly děti vidět, jak se takové košíky 
pletou, keramička kromě ukázky svých krásných 
výrobků děti naučila, jak si ozdobit svůj keramic-
ký výtvor.
Děti si z jarmarku odnášely nejenom své výtvory, 
jako jsou perníčky, svíčky a medaile, ale odnášely 

si hlavně nové poznatky a krásné zážitky. Děku-
jeme pořadatelům z neziskové organizace MAS 
Vyškovsko, z.s., za zprostředkování této mož-
nosti a těšíme se na další zajímavé akce.
     

učitelky MŠ Rousínov

Rousínovští včelaříci pod vedením Mgr. Dobruš-
ky Flősslerové, která se profesionálně věnuje 
včelařství a vede skupinu nadšených mladých 
přátel přírody, opět aktivně zopakovali výzvu 
,,Zasaď strom nebo keř“. Stromy, keře, přiroze-
ně rostoucí traviny a byliny jsou prostě pro naše 
včely a veškerou faunu i flóru velmi důležité  
a zásadním množstvím jich v našem okolí ubý-
vá. V pondělí 20. května se tedy naše děti za-

pojily do národní 
výzvy a ve svém 
okolí, za podpory 
města Rousínova, 
zasadily včelařsky 
významné keře. Na 
doporučení RNDr. 
Václava Švamber-
ka jsme vysadi- 
li ořechokřídlec kla- 
donský (caryopteris clandonensis). Stejná sku-
pina dětí pak získala 3. místo v akci ,,Ukliďme 
svět, ukliďme Česko“, kdy čistila od odpadu část 
našeho města. Fotografiemi nasbíraného od-
padu oslovila městskou porotu, která je ocenila 
diplomem za tuto prospěšnou ekologickou čin-
nost. Děkujeme dětem, že se o naše okolí starají 
mnohdy lépe než naši ,,dospělí“ spoluobčané.  

Pavel Zugar

řEMESLNÝ DEN POHLEDEM NÁVŠTĚVNÍKů Z MŠ ROUSÍNOV

VčELAřÍCI PRO PřÍRODU
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bylo ve znamení sedmi úspěšných akcí i sed-
mi závodů, kterých se zúčastnily děti místní TJ 
Spartak.
Ta první akce byla vlastně ještě zimní, ale nemů-
žeme ji nevzpomenout. Dětský maškarní karne-
val totiž letos navštívil rekordní počet malých 
masek pohádkových i nepohádkových, jedna 
hezčí než druhá. Přes 150 dětí si přišlo zatan-
covat, zahrát různé hry, zasoutěžit si. Odměnou 
jim byly sladkosti, ale i hodnotnější ceny z rukou 
cvičitelek naší TJ, které celý ples velmi pečlivě 
připravily. Děkujeme nejen jim, ale také sponzo-
rům, kteří se podíleli na zakoupení odměn a cen 
pro děti.
A tancování pokračovalo i koncem března. To 
oddíl sportovního tance pořádal svou Tančírnu. 
Od začátku školního roku se pod vedením zku-
šených tanečních mistrů nováčci učí, ti pokročilí 
zdokonalují v tanečním umění - standardní i la-
tinskoamerické tance jako ve Star Dance.  A Tan-
čírna, to je taková dokončená i pro veřejnost. Tam 
si každý užívá radosti z krásného pohybu, krás-
ného oděvu i krásné pohody.
Po plesové sezoně přichází období půstu a čtr-
náct dní před nedělí velikonoční je neděle Smrt-
ná, na kterou se těší především všechna děvčata. 
Brzy po obědě se dívky sešly, aby vynesly Mora-
nu – zimu ze vsi. Ty největší nesly v čele průvodu 
Moranu. Za nimi šla ostatní děvčata s májíčky. 
Zpívala písničky a říkadla o Smrtné neděli a jak 
procházela vsí, přála hospodyním krásné jaro, 
veselé léto a bohatou úrodu. Odměnou za kole-
du jim byly sladkosti, nazdobená vajíčka i drobné 
peníze. Na památku dostala každá hospodyňka 
„panenku na špejli“ jako ozdobu do jarního ose-
ní. Průvod s Moranou končil na mostě u školy. 
Morana byla zapálena a se zpěvem hozena do 
Rakovce. Tím se zima vyhnala ze vsi. Následo-
valo občerstvení pro koledníky. Domů se děti 
rozcházely s pytlíkem odměn, které si vykoledo-
valy. Poděkování patří všem hospodyním, které 
děvčatům otevřely, ale především všem organi-
zátorkám této obnovené tradice.

Na podzim jsme broučky uspávali, v úterý před 
Velikonocemi jsme je šli probudit. Počasí nám 
přálo, sluníčko pěkně svítilo všem třiceti ba-
tolatům, předškolákům i malým školákům na 
jarní procházce, která samozřejmě směřovala 
na louku u Rakovce, kde broučci přestáli krutou 
zimu. To bylo radosti, když se opravdu broučci 
našli. S rozzářenýma očima se děti chlubily svým 
rodičům, kteří je doprovázeli, jakého krásného 
broučka probudily…
A další nová akce se konala na Velký pátek. Před 
Silvestrem chodíme na výšlap už 35 let. Tak le-
tos poprvé se uskutečnil Velikonoční pochod na 
Větrníky. S obavami jsme nastupovali do auto-
busu směr Letonice, že snad půjde jen hrstka 
nejvěrnějších. Ale v Letonicích jsme se nemohli 
dopočítat – 60 turistů si přišlo prohlédnout krá-
sy rozkvetlých hlaváčků, prvosenek, kosatců  
a ještě velkou spoustu kytiček nepojmenova-

JARO VE SLAVÍKOVICÍCH 
ných, kochalo se krásou jarní přírody a užívalo si 
teplý a slunečný den. Procházka to byla vydaře-
ná, tak na shledanou zase příští rok! 
O Filipojakubské noci se pálí čarodějnice. I ve Sla-
víkovicích. A letos se nás sešlo plné hřiště. Děti 
snad od jednoho roku, rodiče, prarodiče, přišly  
i prababičky. V krásných až hrozivých kostý-
mech, některých se i malé děti bály. Samozřejmě 
s nezbytným koštětem – běhal se s ním slalom 
na čas, pod roztočeným lanem se podbíhalo, i se 
přes něj skákalo. Nakonec se s nimi házeno do 
dálky. Za vítězství v jednotlivých hrách se slad-
ké odměny jen hrnuly. Všichni malí čarodějové 
i čarodějnice dostali po ukončení her špekáček 
a hurá na opékání! Musí se rychle posilnit, aby 
měli dostatek sil na pálení přinesených čaroděj-
nických maket i všech košťat. Ti nejodvážnější 
pak skákali přes oheň, povídalo se a zpívalo do 
pozdních večerních hodin, poslední se rozcházeli 
kolem půlnoci. 

Tou sedmou akcí byly již páté babské hody v so-
botu 25. května. Nejdříve si slavíkovické ženy 
splnily svou občanskou povinnost a přišly na-
strojené v krojích volit poslance do evropského 
parlamentu. A jen se zamkla volební místnost, 
vyšly stárky za znění pěkného pochodu  v podání 
dechové hudby Voděnka z Kozlan slavnostním 
nástupem ze školy ke kapličce sv. Jana Nepo-
muckého, kde starosta města Ing. Jiří Lukášek 
předal stárkám hodové právo i s klíčem, který 
dává první stárce právo vládnout nad městem 
až do pondělního rána. Otec Andrzej požehnal 
vesnici i hodovému vínu a hodové veselí zača-

lo – prvním tancem se starostou i s velebným 
panem a pak průvodem celou vesnicí. Na křižo-
vatce shlédli hodoví hosté Hanáckou besedu. Na 
sedmi zastávkách se zpívalo, tancovalo, hos-
tesky nabízely rozmarýny i malé občerstvení. 
Průvod končil tradičně u májky před sokolovnou 
TJ Spartak Slavíkovice, kde se večer pořádala 
hodová zábava. Zahájena byla nástupem stá-
rek do pěkně vyzdobeného sálu, úvodní písní  
a zaplétáním máje. Pak už se tančilo a zpívalo až 
do ranních hodin. Před půlnocí jsme ještě jednou 
viděli Hanáckou besedu, po půlnoci dvě půlnoční 
překvapení v podání stárek i sklepníků a policaj-
tů. Vystoupení se všem líbila a byla odměněna 
potleskem.  Až do brzkého rána nás stárky vy-
zývaly k tanci. Neradi jsme se loučili s hudbou, 
nikomu se domů nechtělo, ještě dlouho jsme si 
prozpěvovali slovácké milostné.
Tak příští rok zase na shledanou na babskéch 
hodkách!

Začátkem dubna začíná pro naše cvičence závod-
ní sezona. Hned první sobotu v dubnu se celkem 
17 děti v 6 věkových kategoriích zúčastnilo regi-
onálních závodů ve sportovní gymnastice. Téměř 
pro všechny to byly první závody v životě, za-
slouží velkou pochvalu za pěkná cvičení. Medai-
le si odnesli a ve svých věkových kategoriích na 
prvních místech se umístili Rostislav Blahynka, 
Martin Grus, Viola Jančušová, Maxmilián Čermák 
a Anna Herynková, na druhých Dalibor Gajda, 
Tobiáš Závišek, a Sebastián Čermák, na třetích 
Václav Frank, Filip Frank, Renata Juhásová, Šimon 
Závišek a Viktorie Grusová. Gratulujeme.
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Hned další čtvrtek se konaly oddílové přebory 
ve sportovní gymnastice v naší TJ. Tady zacvičilo 
celkem 34 dětí z odd. SG a nejmladšího žactva. 
Všichni se snažili předvést ty nejlepší výkony, 
protože výsledky závodu posloužily cvičitel-
kám pro nominaci závodníků na krajské přebory  
v Brně a župní přebory ve Vyškově. 
V Brně si v polovině dubna zasoutěžilo ve velmi 
silné konkurenci celkem 10 dětí, zlatou medai-
li si přivezl Dalibor Gajda, stříbrné Václav Frank 
a Martin Grus, bronzové Rostislav Blahynka  
a Sebastián Čermák. Blahopřání a obdiv nad srd-
natými výkony však zaslouží opravdu všichni 
zúčastnění.

Župní přebory ve SG ve Vyškově se konaly 4. květ- 
na, kdy byla spousta dětí se svými rodiči na do-
volené. A tak zde reprezentovali naší TJ pouze 
Leontýna Duráková, která v konkurenci 22 zá-
vodnic obsadila krásné 6. místo, Anna Heryn-
ková, která ve své kategorii všechny porazila  
a přivezla stejně jako Maxmilián Čermák zla-
tou medaili. Děkujeme za vzornou reprezentaci  
a jsme na vás pyšní.
Stejně malý počet dětí se zúčastnil 5. května  
i župních přeborů v plavání ve Vyškově - pouze 
tři mladší žákyně, které se umístily do 10. místa, 
zato Jakub Pecha svoji kategorii vyhrál. 
Na 1. máje přesně v 10 hodin startovali Medvědi 
svoji domácí soutěž mládeže v přírodě pod ná-

zvem Medvědí stezkou. Orientační běh  3 - 5 km 
dlouhý, na trati 10 stanovišť, na kterých se musí 
plnit úkoly, to vše v co nejrychlejším čase a bez 
chyb. Zvítězí pouze ti nejlepší. Je to generálka na 
regionální a krajské kolo. Proto se všichni sna-
ží, aby si do cíle přiběhli pro nejlepší umístění, 
postup, diplom i malou odměnu.  Za týden musí 
vypilovat zjištěné nedostatky a 11. května na 
regionálním i krajském kole vybojovat účast na 
mistrovství republiky.  
Regionální kolo běželo celkem 8 hlídek s pěkný-
mi výsledky. 1. místo: Damián Buchta - Adam Šli-
mar, Julie Sekaninová - Adéla Šeligová, Michaela 
Šlimarová -Tereza Vymazalová, 2. místo: Tomáš 
Boba - Richard Machálek, Ema Quirencová - Eliš-
ka Vráblíková, 3. místo: Ilona Mezihoráková - Ju-
lie Šeligová. Největší želízko v ohni hlídka Michal 
Bartošek - Vojtěch Vráblík nebyla hodnocena pro 
zranění Vojty na trati, a i když Michal do cíle do-
běhl sám v nejlepším čase ze všech závodníků, 
byl dle pravidel hodnocen pouze mimo soutěž. 
V krajském kole, ve kterém závodí hlídky starší  
9 let, se všichni umístili na postupových příčkách 
a už nyní se pilně připravují na republikové finá-
le. Dětem gratulujeme. Přejeme jim hodně úspě-
chů na mistrovství republiky.

Dobroslava Mezihoráková 
foto M. Vymětalová a archiv spolku

Detektivní hru se zpěvy uvedli mladší členové 
D.A.V.A v pátek 7. května 2019 v 18 h ve velkém 
sále Záložny. Ve scénáři, hudbě a režii Davida 
Kříže se představilo na dvacet pět mladších her-
ců. Excelovala především dvojice Daniel Horčička 
(pan White) a Michal Smítal (sv. Michael). Z men-
ších rolí potom okouzlili Ondřej Jakub Chromý 
(Hlavní kápo), Marlene Anna Bílková, Julie Seka-

ninová (Policistky), Filip Suchomel (Zahradník) 
a Laura Popelková (paní White). Představením, 
které kostýmově oblékly Iva Legnerová a Marie 
Hýzlová, se D.A.V.Áci představí ještě v září – na 
zahajovacím představení šestnácté divadelní 
sezóny. 

Mgr. Jan Žáček  

Divadelní a výtvarný ansámbl D.A.V.A oslavil v mě- 
sících květnu a červnu letošního roku své pat-
nácté narozeniny. V prvním večeru se divadelní-
ci sešli v pátek 17. května 2019 v 17 h v parku za 
Záložnou, aby otevřeli novou výstavu fotografií 
z činnosti D.A.V.A. Tentýž den následoval v 19 h 
slavnostní večer ve velkém sále Záložny, kde se 
setkali současní a bývalí členové souboru, rodi-
ny členů, přátelé a významné osobnosti města. 
Oslavy vyvrcholily v sobotu 8. června 2019 Mu-
zikálovým večerem a letní nocí v parku za Zálož-
nou. Ke svému patnáctému výročí si divadelníci 

zvládli nadělit dárkem celkem pět premiérových 
projektů, vydat knihu scénářů a knihu mapující 
činnost v patnácti divadelních sezónách. Knihu 
pokřtila Ing. Eliška Škrobová, která přinesla s pa-
nem místostarostou Zdeňkem Šedým divadelní-
kům krásný narozeninový dort. Večerem prová-
zeli Jiřina Posoldová a Daniel Horčička. Na klavír 
hrál „Rejža“ David Kříž. Rádi bychom poděkovali 
všem svým divákům za přízeň a budeme se těšit 
v šestnácté divadelní sezóně na shledání!

Správní rada D.A.V.A

ZJISTIT VRAHA VčAS! 

D.A.V.ACI SLAVILI PATNÁCTINY!

Foto Jana Šuplerová / archiv D.A.V.A

Foto Jana Šuplerová / archiv D.A.V.A
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SUŠILůV ROUSÍNOV

Červnové výročí narození rousínovského rodáka 
Františka Sušila jsme si i letos připomněli v ne- 
děli 9. června folklorním festivalem Sušilův Rou-
sínov. Již po osmé vystoupili na podiu domácí 
soubory i hosté. Místní letos byli zastoupeni pou- 
ze dětskými soubory - folklorním tancem repre-
zentovali žáci z tanečního oboru ZUŠ F. Sušila, 
pravidelnými vystupujícími jsou i děti ze sboru 
Puntík z rousínovské mateřské školy a teprve 
podruhé, za to velmi úspěšně, se na festivalu 
představila dětská cimbálová muzika Kalečníček. 
Pozvání k vystoupení přijal národopisný soubor 
Děcka ze Skoronic a soubor dospělých složený  
z Tetek z Kyjova a Mužského sboru Kyjov. Program 
festivalu podpořil finančně Jihomoravský kraj. 

V doprovodném programu se představili řeme-
slníci s dříve běžnými řemesly, dnes známými 
jen díky nadšencům udržujícím tradici. Všichni 
si mohli zkusit svoji zručnost u kováře, košíká-
ře, hrnčířky, přadleny a zbrojíře a pod vedením 
šikovné paní Hanouskové si ozdobit perníček.  
Milou tečkou teplého letního odpoledne bylo 
představení loutkového divadla Muzejní Marin-
gotka. Zejména děti loutky s úžasem sledovaly  
a pak se s nimi mohly i pozdravit a obejmout. 

Odbor školství a kultury
Foto NEO STYLE a archiv MěÚ
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Odbor/funkce Příjmení, jméno, titul Telefon Mobil E-mail
Starosta města Lukášek Jiří, Ing. 517 324 825 732 319 065 lukasek@rousinov.cz
Místostarosta města Šedý Zdeněk 517 324 835 773 114 857 sedy@rousinov.cz
Tajemník MěÚ Tlčik Marián, Ing., MBA 517 324 824 724 982 860 tlcik@rousinov.cz
pověřenec GDPR Grecová Jitka 517 324 829 739 454 697 grecova@rousinov.cz
Odbor  vnitřních věcí 
matrika, trv. pobyt, 
Czechpoint, přestupky 

Hrachovinová Petra, Bc. 517 324 838 778 435 984 hrachovinova@rousinov.cz 
radnice@rousinov.cz 

podatelna Škvarková Hana 517 324 820 770 162 325 skvarkova@rousinov.cz 
e-podatelna@rousinov.cz

matrika, Czechpoint Hladká Markéta 517 324 821 733 539 138 hladka@rousinov.cz
Oddělení sociálních věcí Vykydalová Jana 517 324 830 vykydalova@rousinov.cz
Sociální pracovník Chládek Pavel, Bc., DiS. 517 324 830 778 770 068 chladek@rousinov.cz
Vedoucí pečovatelské sl. Havířová Júlia 517 326 180 770 168 701 havirova@rousinov.cz
Odbor  
hospodářsko-správní řehořová Růžena, Ing. 517 324 834 739 454 698 rehorova@rousinov.cz

smlouvy Müllerová Jaromíra 517 324 823 770 120 759 mullerova@rousinov.cz
účetní Machová Eva 517 324 839 machova@rousinov.cz
mzdová účetní Šmerdová Jana 517 324 822 smerdova@rousinov.cz
referent Navrkal Radek, JUDr. 517 324 823 770 120 759 navrkal@rousinov.cz
pokladna Pekaříková Markéta 517 324 846 774 165 361 pekarikova@rousinov.cz
Odbor výstavby 
a životního prostředí Pekařík Dušan, Ing. 517 324 833 734 752 399 pekarik@rousinov.cz

projektový manager Kejlová Lenka, Ing. 517 324 847 778 435 983 kejlova@rousinov.cz
projektový manager Nohelová Petra 517 324 847 733 373 554 nohelova@rousinov.cz
životní prostředí Mikysková Libuše, Ing. 517 324 840 733 539 137 mikyskova@rousinov.cz
stavby Varta Pavel 517 324 841 770 140 093 varta@rousinov.cz  
stavby Vintrová Hana 517 324 828 731 651 359 vintrova@rousinov.cz
referentka Chromá Dana, Mgr. 517 324 849 778 411 252 chroma@rousinov.cz
Stavební úřad Horčičková Hana, Bc. 517 324 827 739 454 692 horcickova@rousinov.cz

Mezihoráková Tamara, Ing. 517 324 832 739 454 695 mezihorakova@rousinov.cz
Ryšánek Jiří, Ing. 517 324 836 739 454 690 rysanek@rousinov.cz

Odbor školství a kultury Škrobová Eliška, Ing. 517 324 826 733 539 133 skrobova@rousinov.cz
knihovna Chmelová Jitka, Mgr., MBA 517 324 842 chmelova@rousinov.cz
Městské služby Rousínov Hůlka Václav 517 324 837 604 454 965 hulka@rousinov.cz

Polák Pavel 517 371 667 770 120 758 polak@rousinov.cz
Doležalová Dana, Ing. 778 411 251 dolezalova@rousinov.cz
Sedláčková Miluše 517 324 837 sedlackova@rousinov.cz
Komariková Hana, Ing. 517 324 837 komarikova@rousinov.cz
Haizler Vlastimil 778 439 429 haizler@rousinov.cz

hlášení poruch mobil se záznamníkem 770 120 758
Městská policie Rousínov Kučera Pavel, Ing. 770 127 000 kucera@rousinov.cz 

mpolicie@rousinov.cz
Janečková Soňa 778 760 002 janeckova@rousinov.cz 
Procházka Petr 778 417 821 prochazka@rousinov.cz
Pospíšil Mojmír 770 171 697 pospisil@rousinov.cz

hasiči – JSDH Rousínov Marišler Vlastimil 777 681 605 jsdh@rousinov.cz



Město Rousínov
Telefon: 517 324 820
 517 324 821
E-mail: radnice@rousinov.cz
Úřední hodiny: pondělí, středa 8 - 11 | 12 - 17
 úterý, čtvrtek, pátek po dohodě
IČ: 00292281


